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Brengt Polen landbouw weer op Europese
agenda?
nieuws

�De toetreding tot de EU betekent voor Polen een historisch moment. Of ook onze boeren
dat vinden? Ach, ze zijn van nature sceptisch, maar ze hebben toch ook bijgedragen tot het
positieve resultaat van het referendum dat we in juni vorig jaar over de toetreding
organiseerden�. Dat zei de Poolse landbouwminister Jerzy Plewa tijdens zijn bezoek aan
Agribex.
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�De toetreding tot de EU betekent voor Polen een historisch moment. Of ook onze boeren dat
vinden? Ach, ze zijn van nature sceptisch, maar ze hebben toch ook bijgedragen tot het positieve
resultaat van het referendum dat we in juni vorig jaar over de toetreding organiseerden�. Dat zei de
Poolse landbouwminister Jerzy Plewa tijdens zijn bezoek aan Agribex.
Dat Polen samen met negen andere lidstaten vanaf 1 mei deel zal uitmaken van de Europese Unie is
in landbouwmiddens niemand ontgaan. Dat kan ook moeilijk anders. Hoewel de efficiëntie en
rentabiliteit er laag zijn, produceert Polen 13 procent van de totale Europese landbouwproductie. Het
uitgestrekte land telt 1,8 miljoen boerderijen van meer dan 1 ha. De helft van deze
landbouwbedrijven produceert voor de markt, de anderen mikken uitsluitend op zelfonderhoud.
Na de toetreding staan de Poolse landbouw nog drastische herstructureringen te wachten. Die zijn
trouwens al een tijdje aan de gang. �Vijf jaar geleden telden we nog 850.000 melkleveraars�, legt
Plewa uit. �Sinds we vorig jaar een quotasysteem introduceerden, blijven er daar nog 343.000 van
over�. Er bestaan voorzichtige prognoses dat Polen op wat langere termijn in totaal nog zo�n half
miljoen commerciële landbouwbedrijven zal overhouden.
Moeten de wegvallende boeren dan gaan stempelen? Plewa geeft toe dat de werkloosheid op het
Poolse platteland zorgwekkend is. �Maar in de huidige begroting staan anderzijds toch heel wat
middelen ingeschreven om de werkgelegenheid op de boerenbuiten op te krikken. Bijvoorbeeld door
herbebossingsprogramma�s. Daarnaast rekenen we straks op middelen uit de tweede pijler van het
Europese landbouwbeleid om de pil te vergulden�.
Over de veterinaire en sanitaire vereisten waaraan de Poolse voedingsketen straks moet
beantwoorden, maakt Plewa zich alvast niet ongerust. �Vorig jaar voldeed al 80 procent van onze
melk aan de Europese kwaliteitsnormen. De groentesector exporteert al ettelijke jaren wereldwijd
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zonder problemen en in de vleesverwerkende nijverheid staan binnen- en buitenlandse investeerders
borgvoor de nodige kwaliteitsvereisten�. En de opsporing van BSE? �We hebben evengoed als
andere EU-landen een registratiesysteem voor onze dieren en hebben intussen al 11 BSE-koeien
gedetecteerd�.
Volgens Boerenbond-voorzitter Noël Devisch moeten de Belgische boeren niet bevreesd zijn voor de
Poolse toetreding. �Zeker de eerstkomende jaren zullen we nog meer exporteren naar Oost-Europa
dan invoeren�. De vakbondsleider verwacht zelfs positieve effecten. �Polen is nog een echt
landbouwland met een echte land- bouwminister die niet zal aarzelen om de knelpunten in de sector
op de Europese agenda te brengen�.
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